


Můj pohádkový víkend . . . 
             
Nebyl to pobyt ani u moře, ani v rakouských velehorách, ani v lesích Šumavy, ale prožila jsem tři krásné 
dny v prostorách nádherného zámku v moravské Strážnici. 
Na pozvání paní Aleny Schauerové, její pravé ruky – optimismem sršící Magdy Maňákové i mé dcery, 
která do skupiny těchto nadšených lidí patří, jsem se zúčastnila pracovního semináře projektu „Tady 
jsme doma – Regionální folklor do škol “. 
Ze světa útočícího na nás terminy i fakty – válka, emigrace, inflace, daně apod. jsem se octla mezi lidmi 
hořícími láskou k lidové písni, k folkloru vůbec a snažícími se o to, aby se poklad lidových písní dostal 
do života dětí, rodin i veřejnosti, aby nezanikal. 
V úvodu semináře pan docent Tyllner hovořil o lidové písni jako inspiraci pro tvorbu našich 
nejvýznamnějších hudebních skladatelů. Svým zapáleným projevem i hudebními ukázkami připravil 
krásnou atmosféru pro další jednání. 
Paní profesorka Judita Kučerová pohovořila o tom, co by měl vědět učitel o lidové písni, a potom už si 
učitelé předávali navzájem svoje zkušenosti, inspirace a nápady. Z jednotlivých vystoupení bylo patrné, 
jak jsou pro práci s lidovou písní zapáleni a snaží se i přes mnohé potíže naplnit láskou k písním srdíčka 
svěřených dětí.  Velmi mě potěšilo, že byli z různých konců naší vlasti. 
Připadala jsem si jako v jiném světě. 
 
A jak celodenní jednání ve strážnickém zámku zakončit? Jedině u vínečka s cimbálovou muzikou. Mladí, 
krásní chlapci v lidových krojích, z nichž láska k lidové hudbě jen čišela a nás nakazila.  Kouzelné! 
 
Byl to krásný víkend – děkuji za něj a přeji všem účastníkům projektu Tady jsme doma, aby jim elán 
vydržel a aby náš nevyčíslitelný národní poklad nezapadl.  
Byla jsem ráda, že k těmto nadšeným lidem také trošku patřím! 
                                                                                                                                       Eva Rosická 
 


